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PROTOKÓŁ NR IX/15 

sesji Rady Powiatu w Goleniowie 
odbytej w dniu 17 grudnia 2015 r.  

 
 

Obrady rozpoczęto o godz. 1200, zakończono o godz. 1400 

 
I. Obecność 
 
Ustawowy skład Rady Powiatu – 19 radnych. 
Obecność na sesji w chwili otwarcia obrad – 18 radnych. 
Lista obecności radnych Rady Powiatu stanowi zał. nr 1 do protokołu.  
W sesji udział wzięli: Anna Stępień-Buryszek – Sekretarz Powiatu, Zbigniew Mazur – 
Skarbnik Powiatu i Andrzej Siwy – etatowy Członek Zarządu  
dyrektorzy wydziałów Starostwa Powiatowego. 
Ponadto w sesji udział wzięli dyrektorzy wydziałów Starostwa Powiatowego, 
kierownicy jednostek organizacyjnych oraz zaproszeni goście.  
 
II. Porządek dzienny posiedzenia po uzupełnieniu. 
 
1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie quorum, 
b) przedstawienie porządku obrad i zgłaszanie wniosków o jego uzupełnienie lub 

zmianę, 
c) przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Powiatu w Goleniowie z dnia 29 października 

2015 r. 
2. Projekt budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2016 rok. 

a) stanowisko Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, 
b) stanowisko Zarządu, 

   c) stanowiska Komisji, 
d) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na rok 

2016, 
      e) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej   

Powiatu Goleniowskiego na lata 2016-2027. 
3. Sprawozdanie z inwestycji za 2014 r.  

a) stanowisko Zarządu Powiatu, 
b) stanowiska Komisji.   

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) zmieniająca uchwałę nr IV/26/15 Rady Powiatu w Goleniowie z dnia 26 marca 

2015 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 

b) trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom publicznym oraz szkołom  
i placówkom niepublicznym działającym na terenie powiatu goleniowskiego,        

c) zawarcia porozumienia z Wojewodą Zachodniopomorskim dotyczącego przyjęcia 
przez Powiat Goleniowski zadania z zakresu administracji rządowej, 

d) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości Powiatu 
Goleniowskiego na rzecz Gminy Goleniów, 

e) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Gminy Goleniów, 
f) ustalenia przebiegu dróg powiatowych na obszarze Powiatu Goleniowskiego, 
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g) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych  
i dworców, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Goleniowski, 
oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów,    

h) przyjęcia Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu Goleniowskiego na 
lata 2015-2020, 

i) zmiany budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2015 rok i zmieniająca uchwałę  
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2015 r., 

j) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Goleniowie na I półrocze 2016 r., 
k) rozpatrzenia skargi. 

5. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2016 r. 
6. Blok informacyjny: 

a) sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu między sesjami, 

b) informacje Przewodniczącego Rady Powiatu. 

7. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

8. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych. 

9. Zamknięcie obrad.  

 
Ad 1.a. Przewodniczący Rady Powiatu, Kazimierz Ziemba, dokonał otwarcia IX sesji 
Rady Powiatu, w oparciu o listę obecności stwierdził, iż jest quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. Następnie Przewodniczący powitał wszystkich radnych, 
Przewodniczących Rad Gmin Powiatu Goleniowskiego, Wiceburmistrza Gminy Goleniów 
pana Henryka Zajko, dyrektorów wydziałów, dyrektorów jednostek organizacyjnych 
oraz prasę.  
 
Przewodniczący Rady, Kazimierz Ziemba przypomniał wszystkim  zebranym na sali 
obrad, że właśnie w dniu dzisiejszym mija 45 rocznica wydarzeń grudnia 1970 roku  
i w związku z tym zaproponował uczczenie minutą ciszy wszystkich, którzy wtedy 
zginęli walcząc o wolną, suwerenną i niezależną Polskę.    
 
Ad 1.b. Przewodniczący Rady, Kazimierz Ziemba, przedstawił porządek obrad sesji  

i zapytał, czy są wnioski o jego zmianę lub uzupełnienie.  

Radny Paweł Gulbinowicz, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej wniósł o wprowadzenie 
do porządku obrad sesji pkt 4k) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg nr rej. 
10.  

Przewodniczący Rady, K. Ziemba poddał pod głosowanie propozycję radnego Pawła 
Gulbinowicza dotyczącą wprowadzenia do porządku obrad sesji projektu uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za wprowadzeniem do porządku sesji 
projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi nr rej. 10, Rada głosowała jednogłośnie 
za,  
w obecności 18 radnych.   

Ad 1.c. Przewodniczący Rady, K. Ziemba, poinformował, że protokół z VIII sesji Rady 
Powiatu w Goleniowie z dnia 29 października 2015 r. był wyłożony do wglądu w Biurze 
Rady i zapytał, czy są uwagi do niniejszego protokołu.  

Radni nie zgłosili uwag do powyższego protokołu.  
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W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół z VIII sesji Rady Powiatu  

w Goleniowie z dnia 29 października 2015 r. został przyjęty przez Radę jednogłośnie za,  

w obecności 18 radnych.    

Ad 2. Projekt budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2016 r.  stanowi zał. nr 2 do protokołu. 

Wniosek w sprawie wprowadzenia autopoprawki do projektu budżetu Powiatu 

Goleniowskiego na 2016 r. stanowi zał. nr 3 do protokołu.    

Ad 2.a.  Starosta Tomasz Kulinicz poinformował, że Skład Orzekający Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie w dniu 8 grudnia 2015 r. pozytywnie zaopiniował projekt 

uchwały budżetowej Powiatu Goleniowskiego na 2016 rok z uwagami ujętymi  

w uzasadnieniu. Uchwała Nr CCCXXII.576.2015 stanowi zał. nr 4 do protokołu. Uchwała 

Nr CCCXXII.578.2015 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Szczecinie z dnia 8 grudnia 2015 r. w sprawie pozytywnej opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu stanowi zał. nr 5 do protokołu. Uchwała Nr CCCXXII.577.2015 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 8 grudnia 

2015 r. w sprawie pozytywnej opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Goleniowskiego na lata 

2016-2027 stanowi zał. nr 6 do protokołu. Ponadto Starosta poinformował, że Komisja 

Bezpieczeństwa i Porządku przy Staroście Goleniowskim pozytywnie zaopiniowała 

projekt budżetu powiatu na 2016 r. w zakresie zagrożeń porządku i bezpieczeństwa 

obywateli na terenie powiatu. Uchwała Nr 2/2015 stanowi zał. nr 7 do protokołu.     

Ad 2.b. Starosta Tomasz Kulinicz odczytał stanowisko Zarządu Powiatu w Goleniowie 

do projektu budżetu Powiatu Goleniowskiego na rok 2016, które stanowi zał. nr 8 do 

protokołu.  

Ad 2.c. Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja po szerokiej dyskusji oraz wysłuchaniu wyjaśnień Starosty  
i Skarbnika pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt budżetu wraz z autopoprawką. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 

Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje również po dłuższej 

dyskusji pozytywnie zaopiniowały przedstawiony projekt budżetu wraz z autopoprawką.  

Radny Paweł Gulbinowicz, w imieniu Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego 

poinformował, że Klub ze świadomością realiów przedstawionego budżetu, po wysłuchaniu 

argumentów Starosty i Skarbnika Powiatu będzie głosować za przyjęciem przedstawionego 

przez Zarząd Powiatu budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2016 r. wraz z autopoprawką.   

Godz. 1215 – przybył radny Wojciech Włodarczyk – stan 19 radnych.  

Radny Czesław Siwek w imieniu Klubu Radnych Lewicy Demokratycznej powiedział, że 

Klub po zapoznaniu się z treściami budżetu, który jest określony subwencjami,  

dotacjami i znaczonymi dochodami własnymi, uwzględniając sytuację kiedy koalicja V 

kadencji Rady Powiatu pozbawiła radnych Lewicy wszelkiego wpływu jako Klubu, który 

działa  



4 
 

w ramach struktur Rady stwierdził, że nie chce brać odpowiedzialności za budżet 

przetrwania, dlatego Klub będzie głosować przeciw temu budżetowi. Ponadto radny 

Siwek powiedział, że w ostatnich dniach Prezes Polskiego Stronnictwa Ludowego, 

Władysław Kosiniak-Kamysz dopomina się o pewną kulturę demokracji od tych, którzy 

rządzą i Klub Radnych w Radzie Powiatu też o to się dopominał. Radny stwierdził, że  

V Kadencja jest pierwszą kadencją w tak długiej historii Rady Powiatu, gdzie opozycja 

totalnie została potraktowana marginalnie i dlatego Klub Lewicy Demokratycznej będzie 

głosować przeciw przyjęciu  budżetu powiatu na 2016 r.  

Wicestarosta Tomasz Stanisławski w imieniu Klubu Platformy Obywatelskiej 

poinformował, że Klub pozytywnie zaopiniował projekt budżetu powiatu na 2016 r. 

wraz z autopoprawką. 

Radny Kazimierz Lembas powiedział, że czytając uzasadnienie do uchwały budżetowej 

zwraca uwagę na zdanie zamieszczone przez Skarbnika Powiatu, które brzmi cyt.  

„ograniczone możliwości dochodowe powiatu nie pozwoliły podobnie jak w latach 

ubiegłych uwzględnić w budżecie wszystkich potrzeb zgłaszanych przez dyrektorów 

podległych jednostek …” Radny stwierdził, że Rada nie zawsze dba o to żeby wszystkie 

dochody, które są możliwe do osiągnięcia były do budżetu wprowadzane. Radny 

powiedział, że rozumie, że nie wszystkie dochody wpływają w takiej wysokości jak by 

się chciało, w związku z tym to nie jest budżet, który zaspakaja wszystkie potrzeby 

jednostek powiatu, tym bardziej, że część wydatków zawartych w budżecie nie znalazły 

pokrycia. Część wydatków znajdzie pokrycie dopiero po uzyskaniu dochodów.   

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały.  
 

Ad 2.d. Przewodniczący Rady Powiatu, Kazimierz Ziemba poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na rok 2016 r. 

wraz  

z autopoprawką.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Goleniowskiego na rok 2016, Rada głosowała 15 głosami za, przy 4 

głosach przeciw, w obecności 19 radnych.   

UCHWAŁA NR IX/87/15 stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Ad 2.e. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Goleniowskiego na lata 2016-2027 wraz z autopoprawką stanowi zał. nr 10 do 

protokołu.    

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
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Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały.  
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Goleniowskiego na lata 2016-2027, 

Rada głosowała 19 głosami za, w obecności 19 radnych.   

 

UCHWAŁA NR IX/88/15 stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

 

Ad 3. Sprawozdanie z inwestycji za 2014 r. stanowi zał. nr 12 do protokołu.  

 

Ad 3.a. Starosta Tomasz Kulinicz poinformował, że sprawozdanie z inwestycji za 2014 r. 

było omawiane na posiedzeniu Zarządu Powiatu w dniu 18 listopada 2015 r. i zostało 

przez Zarząd pozytywnie ocenione.  

 
Ad 3.b. Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja przyjęła do wiadomości powyższe sprawozdanie. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje przyjęły do 
wiadomości przedstawione sprawozdanie. 
 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem sprawozdania z inwestycji za 

2014 r. Rada głosowała jednogłośnie za, w obecności 19 radnych.  

Ad 4.a. Starosta Tomasz Kulinicz omówił projekt uchwały zmieniający uchwałę nr 

IV/26/15 Rady Powiatu w Goleniowie z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Projekt uchwały stanowi zał. nr 13 do protokołu.     

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę 

nr IV/26/15 Rady Powiatu w Goleniowie z dnia 26 marca 2015 r. w sprawie określenia 

zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, Rada głosowała jednogłośnie, w obecności 19 radnych.  

UCHWAŁA NR IX/89/15 stanowi zał. nr 14 do protokołu.  
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Ad 4.b. Starosta Tomasz Kulinicz omówił projekt uchwały w sprawie trybu udzielania  

i rozliczania dotacji szkołom publicznym oraz szkołom i placówkom niepublicznym 

działającym na terenie powiatu goleniowskiego, który stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji szkołom publicznym oraz szkołom i placówkom 

niepublicznym działającym na terenie powiatu goleniowskiego, Rada głosowała 

jednogłośnie za, w obecności 19 radnych.  

UCHWAŁA NR IX/90/15 stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

Ad 4.c. Starosta Tomasz Kulinicz omówił projekt uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia z Wojewodą Zachodniopomorskim dotyczącego przyjęcia przez Powiat 

Goleniowski zadania z zakresu administracji rządowej, który stanowi zał. nr 17 do 

protokołu.   

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie zawarcia 

porozumienia z Wojewodą Zachodniopomorskim dotyczącego przyjęcia przez Powiat 

Goleniowski zadania z zakresu administracji rządowej, Rada głosowała jednogłośnie,  

w obecności 19 radnych.  

UCHWAŁA NR IX/91/15 stanowi zał. nr 18 do protokołu.  

Ad 4.d. Wicestarosta Tomasz Stanisławski powiedział, że projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości Powiatu Goleniowskiego na 

rzecz Gminy Goleniów był bardzo szczegółowo omawiany na posiedzeniach Komisji Rady 

Powiatu. Ponadto zostało radnym przedłożone nowe uzasadnienie do niniejszej 

uchwały, a w dniu dzisiejszym Zarząd pozytywnie zaopiniował projekt uchwały. Projekt 

uchwały w raz z nowym uzasadnieniem stanowi zał. nr 19 do protokołu.   
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Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że powyższy projekt uchwały wzbudził wiele kontrowersji, padło wiele pytań  
i odpowiedzi jednakże Komisja nie wydała żadnej opinii do powyższego projektu uchwały.  
 

Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 

Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje wysłuchały 

wszystkich argumentów odnośnie przekazania nieruchomości i jak zawsze w takich 

sytuacjach w czasie dyskusji było dużo emocji i wątpliwości tym bardziej, że równocześnie 

omawiany był projekt budżetu powiatu na 2016 r., który jest niedoszacowany i należałoby o 

niego zadbać, chociażby sprzedając tę nieruchomość. Natomiast z przedstawionej informacji 

przez Starostę wynika, że nieruchomość ta była kilka razy wystawiana do sprzedaży  

i prowadzone były również negocjacje, ale żaden nabywca się nie znalazł, a koszty utrzymania 

ponosi powiat. Przewodnicząca Komisji Ł. Kotwicka dodała, że Wiceburmistrz Gminy 

Goleniów pan Henryk Zajko przedstawił radnym na posiedzeniu Komisji  argumenty za 

przekazaniem tej nieruchomości, które wskazują na to, że w budynku po byłej Szkole 

Specjalnej powstanie instytucja, która będzie miała bardzo duże znaczenie dla mieszkańców 

całego powiatu, dlatego członkowie obu Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony 

projekt uchwały.      

 

Radny Kazimierz Lembas powiedział, że był jednym z radnych, którzy głosowali 

przeciwko tej uchwale, ponieważ zdaniem radnego przy tej okazji powinna zostać 

wypracowana metoda mówiąca o tym, że na takie cele będą przekazywane nieodpłatnie  

takie nieruchomości dla samorządów. Ponadto Komisji nie było znane stanowisko 

Zarządu Powiatu w tej sprawie, a radni powinni stać na straży budżetu powiatu, 

ponieważ pozbywając się jakichkolwiek dochodów ze sprzedaży mienia Rada pozbywa 

się możliwości finansowania zadań powiatu. Dlatego zdaniem radnego powiat powinien 

chociaż za jakąś symboliczną kwotę odsprzedać gminie tę nieruchomość również  

z uwagi na to, że wcześniej powiat odkupił od Gminy Goleniów działkę na budowę 

jednego z domków dla placówki opiekuńczo – wychowawczej i przynajmniej ta kwota 

powinna wrócić do budżetu powiatu. Na zakończenie wypowiedzi radny pogratulował 

przedstawicielom Gminy Goleniów pomysłu stworzenia instytucji tak bardzo pożądanej 

w powiecie.  

Radny Paweł Gulbinowicz powiedział, że na Komisji był jednym z tych radnych, który 

głosował za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały. Radny dodał, że wcześniej 

zapoznał się z historią współpracy powiatu z Gminą Goleniów, o której mówił 

Wicestarosta Tomasz Stanisławski i Wiceburmistrz Gminy Goleniów, Henryk Zajko,  

z której wynika, że jednak samorząd powiatowy jest na plusie. Poza tym budynek po 

szkole stoi pusty, ponoszone są przez powiat koszty jego utrzymania, a do tej pory nie 

znalazł się żaden nabywca. Natomiast Gmina Goleniów ma pomysł na zagospodarowanie 

tej nieruchomości i zaspokojenie potrzeb lokalnej społeczności, dlatego jest jak 

najbardziej za oddaniem tej nieruchomości gminie.      

Radna Danuta Faryniarz powiedziała, że zajmowała podobne stanowisko jakie wyraził 

radny Kazimierz Lembas w poczuciu troski o budżet, o którym od lat mówi się, że jest 
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budżetem niedoboru. Radna dodała, że w zasadzie nie przypomina sobie takiego roku,  

w którym nie byłoby w budżecie powiatu deficytu. Zdaniem radnej budynek ten nie 

powinien stać pusty i niszczeć, niech służy dobrym celom i również gratulowała 

Burmistrzowi pomysłu na zagospodarowanie tego budynku kontestując jednocześnie 

kolejny brak pomysłu ze strony pracowników Starostwa, tak jak w przypadku Pałacu  

w Mostach. Radna krytycznie oceniała również to, że przez pół roku od kiedy ostatni raz 

była podana do publicznej wiadomości informacja o możliwości zakupienia tej 

nieruchomości nie podjęto decyzji o przekazaniu tego budynku gminie. Powiat ponosił 

koszty utrzymania tej nieruchomości przez ten okres zupełnie niepotrzebnie. Pomysł 

Gminy Goleniów na zagospodarowanie tego budynku podoba się radnej bardzo  

i jednakże w odniesieniu do utworzenia tam siedziby dla organizacji senioralnych nie 

wydaje się dobrym pomysłem z uwagi na to, że dotyczy on ludzi w takim wieku, którzy 

nie jeżdżą już samochodami czy rowerami, a często poruszają się przy pomocy kul  

i dotarcie z budynku na ul. Wojska Polskiego będzie problemem. Na zakończenie swojej 

wypowiedzi radna powiedziała, że będzie głosować za przekazaniem tej nieruchomości 

doceniając działania gminy.  

Radny Wojciech Włodarczyk powiedział, że temat przekazania nieruchomości gminie 

niby jest trudny, ale właściwie jest prosty. Jeżeli chodzi o budżet, to teoretycznie tracimy 

około 600 tyś zł ale z drugiej strony teoretycznie zyskujemy, tyle tylko że na dzień 

dzisiejszy nie wiemy ile. Bazą tego wszystkiego jest to, że współpraca pomiędzy 

powiatem, a Gminą Goleniów układa się bardzo dobrze i jest to jakby wzór do tego, aby 

tę współpracę przełożyć również na Gminę Nowogard. Zdaniem radnego czasami trzeba 

coś stracić, żeby ewentualnie coś zyskać, a budynek będzie wykorzystywany na cele, 

które są radnemu bardzo bliskie. Na zakończenie radny powiedział, że mimo wszystko 

podczas głosowania wstrzyma się od głosu, ponieważ nie jest całkowicie za, dlatego że 

budżet powiatu jednak straci jakieś pieniądze, a nie wiadomo co za to powiat zyska.  

Radny Czesław Siwek powiedział, że po raz pierwszy spotkał się z sytuacją, że Zarząd 

Powiatu przedstawiając projekt uchwały nie przedstawił swojego stanowiska w sprawie 

i stąd różne opinie i emocje. Radny powiedział, że będzie głosować za przekazaniem 

nieruchomości gminie, ponieważ jest to dobry pomysł, a powiatu nie stać na taką 

inwestycję.  

Starosta Tomasz Kulinicz podsumowując wcześniejsze wypowiedzi radnych powiedział, 

że zadaniem powiatu jest zaspakajanie potrzeb społecznych i nie tylko czynnik 

ekonomiczny jest ważny, ale również czynnik społeczny powinien być brany pod uwagę 

przy podejmowaniu takich decyzji. Starosta dodał, że nie zgadza się ze zdaniem radnej 

Danuty Faryniarz, że powiat nie miał wizji na zagospodarowanie budynku po Szkole 

Specjalnej, bo wizje były, tylko nie było środków a zadania, które powiat ma do 

wykonania chociażby w przestrzeni drogowej, czy oświatowej i brak możliwości 

zwiększenia dochodów do budżetu spowodowały, że należało wybierać mniejsze zło. 

Dlatego Zarząd podjął decyzję o przekazaniu budynku gminie między innymi dlatego , że 

program Nautilius nie byłby realizowany, jak również nie można by było przenieść kilku 

jednostek do tego budynku z uwagi na brak możliwości pozyskania środków 
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zewnętrznych na remont tego budynku, a dalsze jego utrzymywanie było bez celowe. 

Starosta stwierdził, że jeżeli chodzi o deficyt to osobiście nie zna żadnego samorządu, 

który się nie zadłuża. 

W dzisiejszych warunkach nie da się prowadzić polityki rozwoju bez bezpiecznego 

zadłużania się, bo tak jest skonstruowany system finansowania jednostek samorządu 

terytorialnego. Zdaniem Starosty bezpieczne zadłużanie się samorządów jest właściwe, 

wskazane i daje możliwość rozwoju. Ponadto Starosta powiedział, że tak naprawdę 

dobrą wolą radnych gminnych jest to, że chcą przejmować drogi powiatowe w miastach  

i właśnie tu dużą przestrzeń stanowi współpraca pomiędzy powiatem, a Gminą 

Goleniów. W ostatnich czterech latach Gmina Goleniów przekazała 950.000 zł na 

remonty dróg powiatowych i ten dobry przykład został zauważony przez władze Gminy 

Nowogard  

i taka współpraca również z tym samorządem będzie nawiązana. Ponadto Starosta 

poinformował, że w najbliższym czasie powiat przekaże nieodpłatnie Gminie Nowogard 

działkę 10 tyś m2 na budowę ścieżki rowerowej wokół Jeziora Nowogardzkiego. Na 

zakończenie Starosta powiedział, że chciałby aby ten dobry przykład współpracy szedł 

do pozostałych samorządów, że warto współpracować bo zgoda buduje.  

Wicestarosta Tomasz Stanisławski powiedział, że samorządy planują deficyt i jest on 

czymś normalnym, a następnie przypomniał, że przez ostatnie trzy lata Powiat 

Goleniowski nie zaciągnął żadnego kredytu.  

Radny Kazimierz Lembas odnosząc się do wypowiedzi Starostów stwierdził, że przez 

trzy lata nie zaciągał powiat kredytu, ale teraz zaciągnie kredyt w wysokości 4 mln zł. 

Radny dodał, że nie jest przeciwnikiem przekazywania nieruchomości innym 

samorządom, ale zabrakło radnemu w decyzji Zarządu Powiatu rozmów na temat 

uzyskania ewentualnej, nawet symbolicznej kwoty za przekazanie nieruchomości 

gminie. Zdaniem radnego inaczej się ocenia budżet sprzedając majątek, a inaczej 

przekazując w drodze darowizny  

i przy tej okazji powinno zostać powiedziane, czy w stosunku do innych gmin powiatu 

również będzie prowadzona polityka przekazywania nieodpłatnie nieruchomości.    

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie darowizny nieruchomości Powiatu Goleniowskiego na rzecz Gminy 

Goleniów wraz z autopoprawką, Rada głosowała 15 głosami za, przy 3 głosach 

wstrzymujących się i 1 głosie przeciw, w obecności 19 radnych.   

UCHWAŁA NR IX/92/15 stanowi zał. nr 20 do protokołu.   

Ad 4.e. Wicestarosta Tomasz Stanisławski omówił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie darowizny na rzecz Gminy Goleniów, który stanowi zał. nr 21 do 

protokołu.   

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
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Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie darowizny na rzecz Gminy Goleniów, Rada głosowała jednogłośnie 

za, w obecności 19 radnych.  

UCHWAŁA NR IX/93/15 stanowi zał. nr 22 do protokołu.  

Ad 4.f. Starosta Tomasz Kulinicz omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia przebiegu 

dróg powiatowych na obszarze Powiatu Goleniowskiego, który stanowi zał. nr 23 do 

protokołu.    

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie ustalenia 

przebiegu dróg powiatowych na obszarze Powiatu Goleniowskiego, Rada głosowała 

jednogłośnie za, w obecności 19 radnych.  

UCHWAŁA NR IX/94/15 stanowi zał. nr 24 do protokołu.  

Ad 4.g. Wicestarosta Tomasz Stanisławski omówił projekt uchwały zmieniający uchwałę 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Goleniowski, oraz warunków i zasad korzystania z tych 

obiektów, który stanowi zał. nr 25 do protokołu.      

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę   

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych i dworców, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Goleniowski, oraz warunków i zasad korzystania z tych 

obiektów, Rada głosowała jednogłośnie za, w obecności 19 radnych. 
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UCHWAŁA NR IX/95/15 stanowi zał. nr 26 do protokołu.   

Ad 4.h. Starosta Tomasz Kulinicz omówił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu Goleniowskiego na lata 2015-2020, 

który stanowi zał. nr 27 do protokołu.   

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Powiatu Goleniowskiego na lata 2015-2020, Rada 

głosowała jednogłośnie za, w obecności 19 radnych.  

UCHWAŁA NR IX/96/15 stanowi zał. nr 28 do protokołu.    

Ad 4.i. Skarbnik Powiatu Zbigniew Mazur omówił projekt uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2015 rok i zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2015 r., który stanowi zał. nr 29 do 

protokołu.   

Radny Sylwester Górzny - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty 
poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały. 
 
Radna Łucja Kotwicka – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury, w imieniu Komisji 
Budżetu i Infrastruktury i Komisji Rewizyjnej poinformowała, że Komisje pozytywnie 
zaopiniowały projekt uchwały. 
 
Radny Kazimierz Lembas poprosił o wyjaśnienie pkt 2 mówiącego o zmniejszeniu dochodów 
o kwotę 5.855 zł. z tytułu darowizny, na wniosek Dyrektora ZSP w Nowogardzie, pkt 3 
mówiący o zwiększeniu planu dochodów o kwotę 146.678 zł na pokrycie niedoborów 
występujących na wydatkach płacowych i bieżących w jednostkach oświatowych i na pływali 
FALA  i kwotę 155.182 zł. na pokrycie ewentualnych niedoborów na wydatkach płacowych i 
bieżących  
w Starostwie Powiatowym w Goleniowie.  
 
Skarbnik Powiatu Zbigniew Mazur odpowiedział radnemu K. Lembasowi, że jeżeli chodzi  
o dochody, to jest to wyeliminowanie z budżetu powiatu dochodu niezrealizowanego,  
a deklarowanego w projekcie budżetu przez jednostkę. Jednostki powiatowe nie mają prawa 
przekazywać darowizn bez zgody Zarządu Powiatu, tym bardziej na koniec roku. Jeżeli  
chodzi o braki w jednostkach to z dniem 1 listopada w placówkach oświatowych 
uruchomiono podwyżki dla pracowników administracji i obsługi i to generuje dodatkowe 
wydatki. Dodatkowo Zarząd podjął decyzję o tym, że Starostwo zapłaci w grudniu składki ZUS  
i podatki, które teoretycznie zgodnie z zapisami ustawowymi powinny być płatne w danym 
roku budżetowym. Zdając sobie sprawę, że uchwalany jest budżet niedoboru Zarząd stoi na 
stanowisku, że niespodziewane uzyskane dochody zostaną przeznaczone na uregulowanie 
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wszystkich zobowiązań z budżetu tegorocznego, by nie generować zobowiązań na rok 
przyszły, stąd taki a nie inny zapis w projekcie uchwały.           
 
Radny Kazimierz Lembas powiedział, że można by było niedoszacowany budżet roku 
przyszłego zwiększyć  o te środki i mieć większą rezerwę. Zgodnie z przepisami ZUS płatny 
jest do 15 każdego miesiąca, a podatek do 20. Zapytał, czy tak dobra jest kondycja budżetu 
powiatu w tym roku, że stać Starostwo zapłacić w tym roku zobowiązania roku przyszłego, bo 
to wpływa na wykonanie budżetu roku 2015 i oznacza, że te pieniądze nie przejdą do budżetu 
roku 2016. W związku z tym radny zapytał, czy w budżecie roku 2016 nie zaplanowano tych 
wydatków i składki w roku przyszłym będą płatne o 1/12 mniejsze.  
 
Skarbnik Powiatu z. Mazur odpowiedział, że taka praktyka jest stosowana od ośmiu lat. Jeżeli 
Starostwo dysponuje środkami, płaci zobowiązania w roku budżetowym, nie przenosząc 
zobowiązań na rok następny, oprócz „trzynastek”, które muszą zostać przeniesione  
w zobowiązania roku następnego, stąd tak niskie zobowiązania powiatu, jeżeli chodzi  
o zobowiązania bieżące. Skarbnik dodał, że nie każdego roku udaje się wszystkie 
zobowiązania stwierdzone w jednostkach zapłacić, ale raczej są płacone z wyprzedzeniem, 
stąd  
w porównaniu do budżetu zgłoszonego jako potrzeby, z reguły ten budżet, który jest 
planowany dla jednostek, jest niższy. W przypadku pojawienia się dodatkowych dochodów, 
dokonywana jest korekta i zwiększany jest plan dochodów, by zobowiązań nie przenosić na 
rok następny.   
 
Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2015 rok i zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2015 r., Rada głosowała jednogłośnie za, 

w obecności 19 radnych.  

UCHWAŁA NR IX/97/15 stanowi zał. nr 30 do protokołu.  

Ad 4.j. Przewodniczący Rady Powiatu, Kazimierz Ziemba przedstawił projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu w Goleniowie na I półrocze 20116 r., 

który stanowi zał. nr 31 do protokołu. 

Przewodniczący Rady dodał, że po dyskusji na Komisjach dodatkowo zaplanował sesję 

na  19 maja 2016 r., która w całości poświęcona będzie sprawom społecznym.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Oświaty, Sylwester Górzny poinformował, 

że na Klubie Radnych Platformy Obywatelskiej i Polskiego Stronnictwa Ludowego 

została podjęta decyzja, o wspólnym posiedzeniu Komisji w styczniu, w celu omówienia 

spraw związanych ze Szpitalnym Centrum Medycznym Sp. z o.o. w Goleniowie. 

Dodatkowo radny S. Górzny poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Oświaty ten 

temat uwzględniła w swoim planie pracy na I półrocze 2016 r.  

Radna Danuta Faryniarz powiedziała, że skoro tematem wspólnego posiedzenia Komisji  

mają być sprawy szpitala, to zdaniem radnej ten temat powinien stać się przedmiotem 

obrad sesji, dlatego radna zaproponowała, aby takie posiedzenie Rada Powiatu odbyła  

w styczniu.  



13 
 

Przewodniczący Rady K. Ziemba zaproponował, aby temat szpitala dodać do sesji 

lutowej. 

Starosta Tomasz Kulinicz powiedział, że dobrze byłoby takie posiedzenie połączonych 

Komisji odbyć w styczniu, a wypracowane ewentualne wnioski przedstawić na sesji  

w lutym. Starosta dodał, że wspólne posiedzenie Komisji, to jest prawie to samo, co 

posiedzenie sesji. 

Radna Danuta Faryniarz zaproponowała, aby część tematów z zaplanowanych na sesję  

w lutym przenieść na kwiecień, np. sprawozdanie ze współpracy z organizacjami 

pozarządowymi za rok 2015.  

Radny Kazimierz Lembas powiedział, że z niezadowoleniem przyjął zaproponowany 

przez Przewodniczącego Rady plan pracy na I półrocze 2016 r., ponieważ zaplanowanie 

trzech posiedzeń Rady na pół roku uważa za marginalizowanie prac Rady. Radny, dodał, 

że Rada powinna zająć się sprawą propozycji obniżenia o 40% finansowania działalności 

Powiatowego Urzędu Pracy. Zdaniem radnego będzie to duży problem i ta sprawa 

powinna zostać omówiona na forum Rady. 

Przewodniczący Rady Powiatu, K. Ziemba powiedział, że zapewne Rada będzie spotykać 

się z różnego rodzaju sprawami, ponieważ nowy rząd zapowiada duże zmiany  

i będzie przedstawiał różne propozycje. 

Starosta Tomasz Kulinicz zaproponował, aby na sesji w maju Rada Powiatu zajęła się  

wszystkimi sprawami z zakresu polityki społecznej. Jeżeli chodzi o sprawę zmniejszenia  

finansowania działalności PUP, to Zarząd Powiatu będzie na bieżąco o sprawie 

informował Radę.   

Przewodniczący Rady, Kazimierz Ziemba poinformował, że Komisja Statutowa 

zakończyła prace nad opracowaniem nowego Statutu, który został przesłany do nadzoru 

Wojewody celem sprawdzenia jego poprawności jeszcze przed uchwaleniem i jeżeli 

wszystko dobrze pójdzie to Statut zostanie uchwalony na sesji w lutym.       

Starosta Tomasz Kulinicz powiedział, że pani Urszula Witkowska, Dyrektor 

Powiatowego Urzędu Pracy w Goleniowie, jako Przewodnicząca Konwentu Dyrektorów 

Urzędów Pracy Województwa Zachodniopomorskiego poprosiła o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie przyjęcia przez Radę stanowiska 

odnośnie propozycji obniżenia o 40% finansowania działalności Powiatowych Urzędów 

Pracy. 

Pani Urszula Witkowska, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Goleniowie zwróciła 

się z prośbą do Rady Powiatu o poparcie stanowiska Konwentu Dyrektorów Urzędów 

Pracy Województwa Zachodniopomorskiego wskazującego na zagrożenia w 

funkcjonowaniu podstawowej działalności urzędów pracy.  

Wicestarosta Tomasz Stanisławski stwierdził, że w tej chwili Rada nie ma formalnych 

możliwości podjęcia takiej uchwały, ponieważ należałoby wyczerpać całą procedurę 

dotyczącą tworzenia uchwał. Wicestarosta zaproponował, że jeżeli pani Dyrektor PUP 
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na dzień dzisiejszy wystarczy stanowisko Zarządu Powiatu, to Zarząd takie stanowisko 

zajmie, które będzie mogła poprzeć w drodze uchwały Rada Powiatu na następnej sesji.       

Godz. 1430 obrady sesji opuścili radni Bogusław Grodź i Wojciech Włodarczyk – stan 17 

radnych.   

Przewodniczący Rady Kazimierz Ziemba powiedział, że jeżeli zajdzie potrzeba 

zaopiniowania stanowiska Zarządu przez Radę w formie uchwały w terminie 

wcześniejszym, aniżeli na sesji w lutym, to zostanie zwołana sesja nadzwyczajna. Na 

zakończenie Przewodniczący Rady powiedział, że plan pracy Rady zostanie 

dostosowany do czterech terminów sesji w I półroczu 2016 r.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Powiatu w Goleniowie ze zmianami, Rada głosowała jednogłośnie za,  

w obecności 17 radnych.   

UCHWAŁA NR IX/32/15 stanowi zał. nr 32 do protokołu.  

Godz. 1435 na obrady sesji przybyli radni Bogusław Grodź i Wojciech Włodarczyk – stan 

19 radnych.  

Ad 4.k. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Paweł Gulbinowicz przedstawił projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Nr rej. 10, który stanowi zał. nr 33 do 

protokołu. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że jest to skarga na 

Starostę Goleniowskiego i dotyczy konkretnej decyzji administracyjnej wydanej przez 

Starostę Goleniowskiego.  

Starosta Tomasz Kulinicz poinformował Przewodniczącego Rady Powiatu, K. Ziembę, że 

nie będzie brać udziału w głosowaniu we własnej sprawie.  

Biorących udział w głosowaniu 18 radnych.     

Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu, Izabela Żabicka odczytała projekt uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania za podjęciem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi, Rada głosowała 18 głosami za. 

UCHWAŁA NR IX/99/15 stanowi zał. nr 34 do protokołu.  

Ad 5. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, Paweł Gulbinowicz przedstawił plan pracy 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Goleniowie na I półrocze 2016 r. Plan pracy stanowi 

zał. nr 35 do protokołu.    

W wyniku przeprowadzonego głosowania za przyjęciem planu pracy Komisji Rewizyjnej 

na I półrocze 2016 r., Rada głosowała 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Ad 6.a. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Goleniowie w okresie od 15 

października 2015 r. do 1 grudnia 2015 r. stanowi zał. nr 36 do protokołu.    
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Radny Czesław Siwek zwrócił uwagę na to, że na str. 14 sprawozdania zawarte są 

informacje dotyczące bardzo dużej ilości zachorowań nauczycieli. Radny stwierdził, że 

bardzo źle się dzieje w oświacie, ponieważ tylu nauczycieli choruje.    

Starosta Tomasz Kulinicz odpowiedział, że takie są przepisy oświatowe, które pozwalają 

nauczycielom korzystać z urlopów zdrowotnych.  

Ad 6.b. Przewodniczący Rady Powiatu, Kazimierz Ziemba poinformował Radę, że 

Komisja Statutowa zakończyła prace nad opracowaniem Statutu Powiatu. 

Przewodniczący dodał, że Statut został opracowany zgodnie z normami takimi jak: 

jawność i wolność uczestniczenia obywateli w sesji. W przyszłości sala obrad sesji 

będzie poddana modernizacji po to, aby obrady sesji były nagrywane za pomocą fonii  

i wizji, a wyniki głosowań będą drukowane i dołączane do protokołu. Ponadto 

Przewodniczący powiedział, że w Statucie zawarta jest informacja dotycząca możliwości 

opracowania własnej flagi, która może zostać określona przez Radę Powiatu w drodze 

odrębnej uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęło pismo Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Goleniowie dotyczące przeprowadzonej weryfikacji oświadczeń 

majątkowych radnych za 2014 r., w których stwierdzono nieprawidłowości. 

Przewodniczący dodał, że pismo zostało przekazane do radnych, u których stwierdzono 

nieprawidłowości i zwrócił się z prośbą do radnych o zapoznanie się z pismem w celu 

uniknięcia podobnych błędów w przyszłości. Pismo znak: AP:4027/10/LDz/2015 

stanowi zał. nr 37 do protokołu.    

Ad 7.  

1. Radna Danuta Faryniarz wniosła o udzielenie odpowiedzi na pytania związane 
z remontem szpitala:  

 
a. Dlaczego do listopada 2015 r. szpital nie wykonał wyroku i nie zapłacił zasądzonej 5 

stycznia 2015 r. przez Sąd Okręgowy w Szczecinie kwoty ok. 700 tyś złotych na rzecz 
firmy Taran? 

b. Na sesji 26 marca 2015 r. skarbnik powiatu i jednocześnie przewodniczący Rady 
Nadzorczej SCM Sp. z o.o., powiedział (cytat z protokołu sesji Rady Powiatu z dnia 26 
marca 2015 r.): 

„i stąd pożyczka na zabezpieczenie roszczeń, bo jeśli nie zostaną te pieniądze 
zapłacone to odsetki będą nadal rosnąć i wtedy takie postępowanie może być 
postrzegane jako niegospodarne”. Odsetki ustawowe od dnia 1 października 2011 
r. do dnia wydania wyroku, tj. 5 stycznia 2015 r. wyniosły 195 953,17 zł, a do 
dnia dzisiejszego dodatkowo znacznie wzrosły. Radna zapytała, do jakiej 
wysokości wzrosły i kto personalnie ponosi odpowiedzialność za 
niegospodarność, o której mówił pan Skarbnik?! 

c. Dotychczasowe koszty procesowe to kwota 26 424 zł. O ile wzrosły te koszty  
w związku z wniesieniem apelacji? 

d. Poprzednie koszty sądowe to kwota 3 466 zł, ile wynoszą teraz? 
e. Jaki wydatek poniósł powiat w związku ze zleceniem spółce Saint-Gobain Costruction 

Produkts Polska z Gliwic (i kto ją polecił) dla ustalenia, jakie działanie naprawcze  



16 
 

i uzupełniające należy podjąć w celu zakończenia robót budowlanych? (spółka to 
światowy lider na rynkach związanych z budownictwem. Grupa Saint-Gobain tworzy, 
produkuje i dystrybuuje materiały budowlane proponując innowacyjne rozwiązania 
będące odpowiedzią na kluczowe wyzwania naszych czasów: wzrost gospodarczy  
w krajach wschodzących, oszczędność energii oraz ochrona środowiska – informacja  
z www firmy). Radna poprosiła o dokument dotyczący tego zlecenia. 

f. Jakie koszty poniesiono w związku z obsługą prawną goleniowskiej spółki szpitalnej 
przez kancelarię Radcy Prawnego Michała Wierzbickiego, dlaczego pojawia się 
właśnie taka kancelaria prawna, w jaki sposób została wyłoniona? 

g. Czy jest umowa z kancelarią prawną, od którego momentu, do kiedy i na jakich 
zasadach działała wymieniona kancelaria w sprawie sądowej na rzecz spółki 
szpitalnej w sprawie z powództwa firmy TARAN?. Radna poprosiła o kopię umowy, 

h. Czy w sprawie sądowej z powództwa firmy TARAN Powiat korzystał z usług 
innych radców prawnych i jakie są tego koszty? 

i. Dlaczego etatowi radcy prawni (3 osoby?) zatrudnieni i opłacani w Starostwie, a 
także radcy prawni zatrudnieni w szpitalu nie reprezentowali szpitala jako jednostki 
organizacyjnej powiatu, w ramach swoich etatowych obowiązków? 

j. 17 grudnia 2009 r. Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
(WFOŚiGW ) udzielił Szpitalowi pożyczki w kwocie 465 000 zł na remont rozpoczęty 
3 marca 2010 r. (dofinansowanie zadania pt. ograniczenie zużycia energii cieplnej 
przez termomodernizację obiektu szpitala oraz wymianę sieci ciepłowniczej. 
Całkowity koszt zadania w umowie został określony na kwotę 713 537 zł). WFOŚiGW 
był uprawniony do wypowiedzenia umowy pożyczki i postawienia niespłaconej 
kwoty pożyczki wraz z odsetkami w stan natychmiastowej wymagalności. 
Radna zadała pytanie, co stało się z pożyczką z WFOŚiGW, czy była to pożyczka 
bezzwrotna, czy płacono odsetki za niezrealizowanie zadania zgodnie z warunkami 
umowy? 

k. Jakie koszty w sumie zaplanował Powiat Goleniowski na remont szpitala rozpoczęty  
w 2010 r., zakończony nie wiadomo kiedy i przez kogo, a jakie poniósł,  
z uwzględnieniem wszystkich okoliczności związanych z remontem szpitala  
(orzeczone sądownie, w związku z zatrudnianiem pełnomocników, koszty procesowe, 
wynikające z zawierania umów z firmami budowlanymi, rzeczoznawcami i wszystkie 
inne). 

 
Radna krytycznie oceniła działania związane z remontem szpitala, zwracając 
uwagę na: 

 brak myśli przewodniej i chaos związany z podejmowaniem decyzji w sprawie 
remontu szpitala, którego wykonanie i finansowanie trwało kilka lat, 

 zapytała o personalną odpowiedzialność za decyzje i poprosiła  
o udokumentowanie tej odpowiedzialności,  

 niejasności dotyczące zawieranych umów (cytat z dnia 19 listopada 2015 r., 
będący odpowiedzą na interpelację: „Wnioskujemy, że osoby sporządzające 
umowę popełniły błąd pisarski w powyższej umowie (…). Dalsze wyjaśnienia w 
powyższej sprawie należy kierować do osób odpowiedzialnych za prowadzenie 
czynności postępowania o udzieleniu zamówienia”). Do kogo kierować to 
pytanie? 

 zamieszanie kompetencyjne: dyrektor – prezes podejmuje decyzje, które są 
negowane przez stronę powiatową, 
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 zły przepływ informacji pomiędzy osobami odpowiedzialnymi za prowadzenie 
remontu i nadzór: faksy, maile, niereagowanie urzędników powiatowych na 
prośby prezesa szpitala i pisma od pełnomocnika strony pozwanej i pozywającej,  

 narastające koszty remontu szpitala świadczące o niegospodarności Powiatu  
w zakresie dysponowania środkami publicznymi,  

 ponoszenie przez powiat kosztów procesowych i związanych z zatrudnieniem 
pełnomocnika/ów?? z zewnętrznych kancelarii prawnych. 
 

2. Radny Czesław Siwek wniósł o przedstawienie wyroku Sądu Apelacyjnego wraz  
z uzasadnieniem z 15 listopada 2015 r. w sprawie zapłaty przez SCM Sp. z o.o. 
odszkodowania firmie „TARAN” do wyroku Sądu z 5 stycznia 2015 r. Radny dodał, że 
w samorządach tłumaczy się, że wyznacznikiem udziału w przetargach jest cena, ale 
nie mówi się, że wszelkiego rodzaju spółki z o.o., o których radny osobiście ma nie 
najlepszego zdania, powinny zabezpieczyć skład osobowy swojej firmy i przedstawić 
go inwestorowi, jako jeden z warunków przetargu, ale tak nie jest i od tego się ucieka,  
a jedynie cena jest stuprocentowym wyznacznikiem wyniku przetargu. Szemrane 
firmy przystępują do przetargów i są ciągle wybierane, a następnie wykonawcy, 
hurtownicy sądzą się z takimi firmami, dlatego zdaniem radnego te złe tradycje 
trzeba skończyć. W czasie inwestycji prowadzonej w szpitalu powiatowym 
zatrudniony był inspektor nadzoru budowlanego. Radny zapytał czy inspektor ten 
ponosi odpowiedzialność tak, jak radca prawny, który jest ubezpieczony, ponieważ z 
sentencji wyroku wynika, że źle zostały opracowane pewne warunki kosztorysowe i 
źle został zrobiony obmiar poszczególnych robót. Z tego wynika, że Starostwo 
posiada wydział, który odpowiada za właściwe przygotowanie tych spraw i właśnie w 
tym miejscu potrzebna jest dyskusja, żeby postępowania przetargowe były robione 
dobrze, a jeśli są rozbieżności, to należy podpisywać aneksy, by zachować kulturę 
współpracy. Na zakończenie radny powiedział, że z sentencji wyroku wynika, że 
wszystkie działania były prowadzone na noże i na złość jeden drugiemu, a efekt jest 
taki, że nie wiadomo, jakie ostateczne koszty poniesie powiat.       

 
3. Radna Danuta Faryniarz wniosła do Starosty Goleniowskiego o udzielnie 

odpowiedzi na pytania związane z reorganizacją, która miała miejsce w Starostwie  
w związku z wprowadzeniem nowego Regulaminu Organizacyjnego Starostwa i w 

aspekcie ustawy z dnia 13 marca 2003 r. o szczególnych zasadach rozwiązywania  

z pracownikami stosunków pracy z przyczyn niedotyczących pracowników. 
 

Pytanie 1: 

Jacy (którzy) wyłonieni w Starostwie pracownicy wykorzystali przysługujące im 

uprawnienia wynikającego z art. 2 ust. 7 przed dokonaniem przez pracodawcę 

zwolnień grupowych w lutym 2015 r.? 

Pytanie 2: 

W jakim regulaminie w Starostwie zapisane są zasady postępowania w sprawach 

dotyczących pracowników objętych zamiarem grupowego zwolnienia? 

Pytanie 3: 

Czy zawiadomiono na piśmie właściwy powiatowy urząd pracy o przyjętych 

ustaleniach dotyczących grupowego zwolnienia wynikających z zapisu Art. 4. 1, jaki 

znak pisma zawiera to zawiadomienie? 
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Pytanie 4: 

Czy i w jaki sposób powiadomiono pracowników przewidzianych do grupowego 

zwolnienia (ilu ich było?) w związku z brakiem porozumienia, o którym mowa w art. 

3 ustawy o szczególnych zasadach rozwiązywania z pracownikami stosunków pracy  

z przyczyn niedotyczących pracowników w związku z art. 2 ust. 7. 

Pytanie 5: 

Czy pracodawca wobec wszystkich zwalnianych pracowników dochował 
obowiązujących terminów wynikających z art. 6 ustawy o szczególnych zasadach 

rozwiązywania z pracownikami stosunków pracy z przyczyn niedotyczących 

pracowników, w jaki sposób pracodawca może to wykazać? 

4. Radna Teresa Chodyko wniosła do Starosty o udzielenie na piśmie odpowiedzi na 

pismo z 15.09.2015 r. (wnioski dotyczące spraw drogowych), które radna złożyła 

do projektu budżetu Powiatu Goleniowskiego na 2016 r.   

5. Radna Beata Baryluk-Starczewska w imieniu Sołtysa Marszewa wniosła  

o umieszczenie na drodze od ronda w kierunku wsi słupków z uwagi na to, że droga 

ta jest nieoświetlona, a tym samym ciemna i mieszkańcy uczęszczający tą drogą 

pieszo boją się.   

6. Radna Beata Baryluk-Starczewska wniosła o natychmiastowe podjęcie działań  

w celu usunięcia w miejscowości Mosty ogromnej kałuży ze zjazdu ze skrzyżowania 

w kierunku Danowa, która zajmuje połowę jezdni i kierowcy zmuszani są do 

zjeżdżania na drugi pas ruchu a mieszkańcy korzystający z chodników oblewani są 

wodą.    

Ad 8. Starosta Tomasz Kulinicz powiedział, że z jednej strony cieszy fakt, że coraz 

bardziej zawężane są przestrzenie, w których powiat ma największe problemy. 

Kiedyś prowadzone były rozmowy na temat pływalni FALA, gdzie był bardzo duży 

deficyt. Pewne działania spowodowały, że jest coraz lepiej, ale wiadomo też, że 

nigdy nie dogonimy dochodami kosztów, które są na pływalni ponoszone. Ponadto 

Starosta powiedział, że poprzednie lata były ukierunkowane na dużą ilość 

interpelacji związanych z drogami, które są na bieżąco realizowane, a dzisiaj 

przyszedł czas, aby wyjaśnić wątpliwości radnych związane z działalnością szpitala. 

Zdaniem Starosty dobrze się stało, że odbędzie się w styczniu wspólne posiedzenie 

Komisji Rady, które poświęcone będzie sprawom SCM Sp. z o.o. w Goleniowie i przy 

okazji odpowiedzi na interpelacje radnej Danuty Faryniarz dotyczących szpitala 

wywiąże się dyskusja. Starosta zwrócił się z prośbą do Prezes SCM Sp. z o.o. w 

Goleniowie pani Elżbiety Kasprzak z prośbą o nieudzielanie na sesji odpowiedzi na 

interpelacje radnej Danuty Faryniarz z uwagi na ich złożoność i świąteczny 

charakter posiedzenia, a odpowiedzi na wszystkie złożone interpelacje udzieli na 

piśmie.  

Radny Wojciech Włodarczyk wniósł do radnych o pobieranie materiałów z Biura 

Rady w formie elektronicznej z uwagi na dużą oszczędność papieru.  
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Ad 9. Wobec wyczerpania porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Powiatu, 

Kazimierz Ziemba dokonał zamknięcia obrad IX sesji Rady Powiatu w Goleniowie  

o godz. 1400.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

                         Kazimierz Ziemba 

 

Protokołowała: 
Agata Ostrowska 

Goleniów, dnia 19 stycznia 2016 r.  

 

 

    

 


